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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• INS: Salariul mediu net pe economie a scazut in Romania la 3.698 de lei, in 

ianuarie 

 

• Nicolae Ciuca: La gaz, pretul practicat pentru gospodarii va fi de 0,31 de lei/kw. 

Premierul a anuntat plafonarea preturilor la energie si gaze timp de un an, 

incepand cu 1 aprilie 2022 

• Sindalimenta: "Embargoul aplicat Rusiei se intoarce si impotriva Romaniei, iar la 

noi efectul de bumerang este mult mai puternic" 

• Sindicatul Drumarilor: Lucrarile de intretinere si reparare a drumurilor publice 

trebuie realizate cu drumarii CNAIR, nu cu firme private 

• Marcel Ciolacu: A trecut de Camera Deputatilor o lege care ajuta companiile 

romanesti in licitatiile publice 

• Motiunea impotriva ministrului Justitiei, Catalin Predoiu, a fost respinsa 

• UPDATE Amendamentul care i-ar amnistia pe plagiatori a primit vot pozitiv in 

sedinta de luni a Comisiei de Invatamant a Camerei Deputatilor. USR a incercat 

intoarcerea la Comisie, dar propunerea a fost respinsa / Palarie: Daca trece de 

plen, vom sesiza CCR 

• Incitarea la violenta, ura sau discriminare, inclusiv pe criteriul apartenentei 

politice, introdusa in Codul Penal 

• Proiect de lege controversat cu impact asupra mediului, votat de Senat / 

Senatorul PSD Daniel Zamfir: „E mult mai important curentul electric decat cuibul 

unei pasarele” 

• Deputatii au dat vot favorabil reorganizarii Agentiei Nationale a Medicamentului 

si Dispozitivelor Medicale 
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• Ministrul Muncii: 223 de refugiati ucraineni au fost angajati, pana acum, in 

Romania 

• Romania sustine adoptarea unor noi sanctiuni asupra Rusiei, a precizat 

presedintele Klaus Iohannis 

• Constanta: Ministrul Dincu se intalneste cu omologul sau belgian la Baza militara 

de la Mihail Kogalniceanu 

• Presedintele Bulgariei - marti, in vizita de lucru la Bucuresti 

• UE a adoptat al patrulea pachet de sanctiuni impotriva Rusiei, prin care interzice 

investitiile in sectorul energetic rusesc, inclusiv in companiile Gazprom sau 

Rosneft. Potrivit Reuters, Uniunea nu suspenda si importurile de petrol si gaze din 

tara. 

• A patra runda de negocieri Ucraina-Rusia a ”luat o pauza tehnica” pana marti - 

negociator ucrainean 
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• INS: Salariul mediu net pe economie a scăzut în România la 3.698 de 

lei, în ianuarie 

Salariul mediu net pe economie din România a ajuns, în ianuarie, la 3.698 de lei, în 

scădere cu 4,7% faţă de ultima lună din 2021, valorile cele mai mari fiind înregistrate în 

activităţile de servicii în tehnologia informaţiei (inclusiv activităţi de servicii informatice), 

cu un cuantum de 8.940 lei, arată datele publicate, marţi, de Institutul Naţional de 

Statistică (INS). 

Raportat la perioada ianuarie 2022 - decembrie 2021, salariul mediu brut a scăzut cu 296 

lei (-4,7%), până la valoarea de 6.031 de lei. 

Potrivit sursei citate, câştigul salarial mediu net a fost, în prima lună a anului curent, de 

3.698 lei, mai puţin cu 181 de lei (-4,7%), comparativ cu decembrie 2021, iar valorile cele 

mai mari s-au înregistrat în activităţi de servicii în tehnologia informaţiei (inclusiv 

activităţi de servicii informatice) - de 8.940 lei, iar cele mai mici în domeniul de hoteluri 

şi restaurante (2.047 lei). 

Datele INS relevă faptul că, în ianuarie 2022, faţă de ianuarie 2021, câştigul salarial 

mediu net a crescut cu 8,9%, iar în raport cu evoluţia preţurilor de consum indicele 

câştigului salarial real a fost 100,5%. Totodată, acelaşi indice a fost de 93,9% în luna 

ianuarie 2022 în comparaţie cu luna decembrie a anului trecut. 

"În cursul anului se înregistrează fluctuaţii ale câştigului salarial determinate, în principal, 

de acordarea premiilor anuale şi a primelor de sărbători (decembrie, martie/aprilie). 

Acestea influenţează creşterile sau scăderile în funcţie de perioada în care sunt acordate, 

conducând, în cele din urmă, la estomparea fluctuaţiilor câştigului salarial lunar la nivelul 

întregului an. Evoluţia câştigului salarial real depinde, atât de fluctuaţiile câştigului 

salarial mediu net, cât şi de rata inflaţiei", precizează INS. 

Conform statisticii oficiale, în ianuarie 2022, în majoritatea activităţilor din sectorul 

economic, nivelul câştigului salarial mediu net a scăzut faţă de luna precedentă, ca 

urmare a acordării în luna decembrie 2021 de prime ocazionale (prime trimestriale, 

anuale, pentru sărbătorile de iarnă, pentru performanţe deosebite sau al 13-lea salariu), 

drepturi în natură şi ajutoare băneşti, sume din profitul net şi alte fonduri (inclusiv bilete 

de valoare).  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 15 martie 2022 4 

 

De asemenea, câştigurile salariale medii nete din luna ianuarie au fost mai mici 

comparativ cu luna precedentă ca urmare a nerealizărilor de producţie ori încasărilor 

mai mici (funcţie de contracte/proiecte), cât şi a angajărilor de personal cu câştiguri 

salariale mai mici faţă de medie, din unele activităţi economice. 

Cele mai semnificative scăderi ale câştigului salarial mediu net la nivel de 

secţiuni/diviziuni CAEN Rev.2 s-au înregistrat în sectoare precum: extracţia petrolului 

brut şi a gazelor naturale (-32,8%), fabricarea produselor de cocserie şi a produselor 

obţinute din prelucrarea ţiţeiului (-31,9%), silvicultură şi exploatare forestieră (inclusiv 

pescuit şi acvacultură), transporturi pe apă, tipărirea şi reproducerea pe suporturi a 

înregistrărilor, intermedieri financiare (cu excepţia activităţilor de asigurări şi ale 

fondurilor de pensii), extracţia cărbunelui superior şi inferior, industria metalurgică, alte 

activităţi extractive, fabricarea produselor din tutun, fabricarea altor mijloace de 

transport, producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer 

condiţionat, activităţi de producţie cinematografică, video şi de programe de televiziune, 

înregistrări audio şi activităţi de editare muzicală (inclusiv activităţi de difuzare şi 

transmitere de programe) - între 15% şi 25%. 

În acelaşi timp, au fost consemnate scăderi între 10,5% şi 14,5% în fabricarea 

calculatoarelor şi a produselor electronice şi optice, colectarea şi epurarea apelor uzate, 

activităţi de servicii anexe extracţiei, captarea, tratarea şi distribuţia apei, fabricarea 

hârtiei şi a produselor din hârtie, cercetare-dezvoltare, depozitare şi activităţi auxiliare 

pentru transporturi, respectiv între 7% şi 10% în activităţi profesionale, ştiinţifice şi 

tehnice, fabricarea altor produse din minerale nemetalice, fabricarea produselor din 

cauciuc şi mase plastice, fabricarea produselor farmaceutice de bază şi a preparatelor 

farmaceutice, activităţi de asigurări, reasigurări şi ale fondurilor de pensii (cu excepţia 

celor din sistemul public de asigurări sociale), tranzacţii imobiliare. 

"Creşterile câştigului salarial mediu net faţă de luna precedentă au fost determinate de 

acordarea de prime ocazionale (prime trimestriale, anuale sau pentru performanţe 

deosebite), drepturi în natură şi ajutoare băneşti, sume din profitul net şi alte fonduri 

(inclusiv bilete de valoare). De asemenea, creşterile câştigului salarial mediu net s-au 

datorat reluării activităţii anumitor agenţi economici, aplicării prevederilor legale , 

realizărilor de producţie ori încasărilor mai mari (în funcţie de contracte/proiecte)", 

notează sursa citată.  
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În ceea ce priveşte creşteri ale câştigului salarial mediu net la nivel de secţiuni/diviziuni 

CAEN Rev.2, acestea s-au înregistrat în activităţi de editare (+11,4%), hoteluri şi 

restaurante (+6,5%) şi activităţi auxiliare pentru intermedieri financiare, activităţi de 

asigurare şi fonduri de pensii (+4,8%). 

În sectorul bugetar s-au consemnat uşoare majorări ale câştigului salarial mediu net, în 

ianuarie 2022, comparativ cu luna precedentă, în învăţământ (+3,1%, ca urmare a reluării 

plăţii cu ora a cadrelor didactice), sănătate şi asistenţă socială (+1,7%), precum şi în 

administraţia publică (+0,5%). 

(Sursa: INS)  

 

• Nicolae Ciucă: La gaz, prețul practicat pentru gospodării va fi de 0,31 

de lei/kw. Premierul a anunțat plafonarea prețurilor la energie și gaze 

timp de un an, începând cu 1 aprilie 2022 

Premierul  a prezentat măsurile luate de Guvernul României privind măsurile de 

contracarare a efectelor generate de creșterea prețurilor. Nicolae Ciucă a prezentat 

soluțiile pe care România le va adopta în vederea plafonării preţurilor la energie şi gaze 

începând cu data de 1 aprilie. 

„La nivel național, Guvernul va adopta, în această săptămână, pachetul de masuri care să 

reducă presiunea generată de facturile la energie și gaze naturale. Vom interveni în 

sprijinul economiei românești, printr-un set de soluții care includ plafonări și compensări 

ale prețurilor la energie si gaze naturale, pentru un an de zile, începând cu 1 aprilie. 

Pentru un consum de până la 100 de kw pe lună, românii vor plăti  0,68 de  lei/kw, iar 

pentru un consum cuprins între 100 și 300 de kw, vor plăti 0,8 de lei/kw. 

La gaz, prețul practicat pentru gospodării va fi de 0,31 de lei/kw. 

Cu excepția marilor consumatori, care vor avea pachete dedicate de ajutor de stat, toate 

companiile românești vor beneficia de un preț fix, la energia electrică, de 1 leu pe kw, 

tva inclus, și 0,37 lei/kw pentru gaz, tva inclus.  
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Suntem în discuții cu Comisia Europeană pentru a continua și în acest an sprijinul 

acordat marilor consumatori precum combinatele chimice sau cele din industria de 

prelucrare de materii prime. 

Măsurile pe care le luăm vor proteja populația și economia, prevenind riscurile unei 

creșteri accentuate a prețurilor și a inflației. Guvernul este alături de  cetățeni și de 

mediul de afaceri, pentru a proteja locurile de muncă și stabilitatea economică. 

Sunt în permanentă legătură cu ministrul Agriculturii și cu producătorii români de 

alimente, reprezentanții rețelelor marilor magazine. România este bine aprovizionată, 

stocurile  noastre asigură toate bunurile de care avem nevoie. Fermierii și agricultorii 

noștri au tot sprijinul Guvernului pentru pregătirea acestui an agricol.” 

„Traversăm o perioadă complicată, marcată de crize multiple, care necesită decizii și 

măsuri eficiente, de contracarare a creșterii prețurilor. În acest sens, am discutat cu 

ministrul de Finanțe, care se află la Bruxelles, unde discută cu omologii europeni din 

ECOFIN să găsească măsuri concrete, la nivelul Uniunii Europene, pentru sprijinul 

economic al țărilor membre. Avem deja un mecanism care a funcționat în perioada 

pandemiei și care poate fi extins și chiar dezvoltat în contextul celorlalte crize cu care ne 

confruntăm azi. 

România va  cere realocarea  fondurilor rămase necheltuite din programele europene 

anterioare destinate economiei românești, pentru a putea interveni în ajutorul mediului 

de afaceri, al întreprinderilor românești. 

Acest pachet trebuie să facă față provocărilor ridicate pe piața europeană și să 

garanteze continuitate, stabilitate și predictibilitate, atât mediului de afaceri, cât și 

populației.” 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Sindalimenta: "Embargoul aplicat Rusiei se întoarce şi împotriva 

României, iar la noi efectul de bumerang este mult mai puternic" 

Federaţia Sindicatelor din Industria Alimentară - Sindalimenta solicită Guvernului să ia 

urgent măsuri "dacă doreşte să avem pe rafturi mâncare românească", afirmând  
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că, fără aceste măsuri, "industria alimentară românească riscă să fie tot mai aproape de 

faliment din cauza preţurilor exagerat de mari la energia electrică şi termică, la gaze, 

combustibil şi cereale". 

"Embargoul aplicat Rusiei se întoarce şi împotriva României, iar la noi efectul de 

bumerang este mult mai puternic comparativ cu cel suferit de statele occidentale, 

pentru că noi suntem săraci", afirmă sindicaliştii. 

"În ciuda situaţiei internaţionale extrem de tensionate şi a efectelor sale din ce în ce mai 

negative în plan economic, Guvernul continuă să trateze cu iresponsabilitate situaţia. În 

timp ce ţări din jurul nostru au început să anunţe restricţii în ceea ce priveşte exporturile 

de cereale, Ministerul Agriculturii din România nu ia în calcul o astfel de măsură. 

Atât premierul Nicolae Ciucă, cât şi alţi miniştri susţin că România are suficiente rezerve 

de grâu, porumb şi floarea soarelui, astfel că nu trebuie să ne facem griji, iar exporturile 

nu ar trebui oprite pentru că avem excedent. 

Avem excedent acum, pentru că anul trecut am avut o recoltă record, de circa 11,4 

milioane de tone de grâu la un consum mediu la nivel naţional de circa 4,6 milioane de 

tone, dar pot spune premierul României şi membrii Guvernului că acest lucru se va 

întâmpla şi cu recolta de anul acesta? Evident că nu, mai ales că există deja semne că 

riscăm să ne confruntăm anul acesta cu o secetă severă", afirmă preşedintele 

Sindalimenta, Dragoş Frumosu. 

El adaugă că producţia viitoare de grâu ar putea fi mai mică anul acesta în multe ţări 

mari exportatoare, dând ca exemplu Ucraina, China, SUA. 

"Cu o cerere la nivel mondial tot mai mare, cu stocuri în scădere şi cu preţuri care au 

explodat în această perioadă, situaţia pe piaţa mondială a grâului se va tensiona şi mai 

mult în perioada următoare. 

În aceste condiţii a spune că România nu are niciun fel de probleme cu stocurile este o 

mare eroare, iar efectele le vom deconta cu toţii într-un viitor nu prea îndepărtat. Dacă 

mai adăugăm şi faptul că marile rezerve de grâu ale României nu sunt deţinute de stat 

sau de fermieri, ci de câteva companii transnaţionale specializate în comerţul cu produse 

agricole, avem tabloul complet al situaţiei şi explicaţia de ce statul român evită să ia 

măsura interzicerii exporturilor de cereale", arată el. 

 

https://ziare.com/scumpire-alimente/pedeapsa-speculanti-razboi-ucraina-marire-preturi-alimente-1729529
https://ziare.com/preturi/preturi-combustibil-bucuresti-scadere-motorina-benzina-1729701
https://ziare.com/criza-alimentara/oficial-givern-criza-alimentara-razboi-ucraina-1729898
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Guvernul trebuie să se pregătească urgent 

Potrivit preşedintelui Sindalimenta, Guvernul trebuie să se pregătească urgent dacă 

doreşte să avem pe rafturi mâncare românească şi să ia în calcul măsuri precum: 

reabilitarea imediată a sistemului de irigaţii, găsirea unei soluţii optime, astfel încât 

România să producă îngrăşăminte pentru agricultură, preţ subvenţionat pentru motorina 

folosită în agricultură, prin eliminarea accizelor, măsuri urgente pentru industria 

alimentară, în strânsa conlucrare cu reprezentanţii industriei pentru stoparea creşterii 

preţurilor – TVA 0 la alimente, reducerea TVA la energie si gaze, eliminarea unor taxe la 

combustibil, plafonarea preţurilor la energie şi gaze până la sfârşitul anului. 

"Fără aceste măsuri industria alimentară românească riscă să fie tot mai aproape de 

faliment din cauza preţurilor exagerat de mari la energia electrică şi termică, la gaze, 

combustibil şi cereale. Preţurile urcă practic de la o zi la alta din cauza războiului ruso-

ucrainian, iar dacă de referim la agricultură, să nu uităm că cele două ţări asigură 30% 

din exportul mondial de grâu. Îi aducem Guvernului la cunoştinţă că plafonarea 

preţurilor la utilităţi acoperă doar 30% din pierderile sectorului de morărit şi panificaţie, 

că din luna aprilie multe societăţi din industria alimentară riscă să se închidă în cazul în 

care măsura plafonării tarifelor la utilităţi nu va fi acompaniată şi de alte măsuri, că 

importurile de îngrăşăminte chimice vor contribui la scumpirea producţiei de cereale cu 

circa 30% anul acesta etc", susţine Dragoş Frumosu. 

El mai afirmă că Federaţia Sindicatelor din Industria Alimentară - Sindalimenta a atras 

atenţia asupra problemelor din domeniu, dar "până acum doar promisiuni şi teorie, 

nimic concret". 

"Accentuarea instabilităţii în ceea ce priveşte asigurarea fluxurilor de materii prime 

necesare industriei alimentare, mai ales că multe state vor lua decizia diminuării sau 

restricţionării temporare a comerţului agroalimentar, va avea un impact imediat şi 

puternic asupra industriei alimentare româneşti. Multe unităţi se vor închide, şomajul va 

creşte, iar în final va fi afectată inclusiv securitatea şi siguranţa alimentară a României. 

Embargoul aplicat Rusiei se întoarce şi împotriva României 

Embargoul aplicat Rusiei se întoarce şi împotriva României, iar la noi efectul de 

bumerang este mult mai puternic comparativ cu cel suferit de statele occidentale, 

pentru că noi suntem săraci.  

https://ziare.com/social/energie/
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Românul nu-şi permite să suporte creşterile permanente de preţuri care au prăbuşit 

nivelul de trai în ultimii aproape doi ani dacă ţinem cont de actualele salarii. 

Când peste 1,2 milioane de români trăiesc cu salariul minim pe economie, care este de 

1.524 de lei net, iar coşul zilnic este 2.708 lei pe lună pentru o persoană adultă singură; 

de 4.417 lei pe lună pentru o familie de doi adulţi fără copii; de 5.993 lei pe lună pentru 

o familie de doi adulţi şi un copil; de 7.234 lei pe lună pentru o familie compusă din doi 

adulţi şi doi copii, aşteptăm de la Guvernul României elaborarea şi publicarea unui ghid 

de supravieţuire pentru românii disperaţi, dacă tot nu are soluţii pentru ca viaţa multor 

dintre aceştia să nu mai fie un calvar", susţine preşedintele Sindalimenta. 

Creșterea economică, doar pe hârtie 

Potrivit acestuia, "creşterea economică cu care se laudă mereu Florin Cîţu, 

preşedintele PNL şi fost premier, este doar pe hârtie şi în buzunarele unora, abonaţi 

mereu la contracte cu statul". 

"Pentru aceştia criza sanitară a fost o nouă şansă să-şi sporească averile după ce multe 

contracte au fost atribuite prin încredinţare directă, invocându-se tot felul de urgenţe. 

De fapt, guvernele ultimilor doi ani, pe care le putem numi Guvernele Sărăciei Naţionale, 

au avut o unică urgenţă: să îmbogăţească găştile de partid. 

Numirile în funcţii publice şi în Consilii de Administraţie, foarte bine remunerate, a 

multor sinecurişti de partid, despre care presa a relatat în nenumărate rânduri, au 

devenit politică de stat. Domnilor guvernanţi, nu neglijaţi industria alimentară dacă 

doriţi, aşa cum susţineţi, ca produsele româneşti sa fie pe rafturile magazinelor, dacă 

vreţi produse de calitate, proaspete şi la preţuri reale, nu de speculă. Domnilor 

guvernanţi, sprijiniţi micii producători pentru că marfa lor poate înlocui importurile de 

alimente, reglementa preţurile şi ne poate aduce plus valoarea de care avem nevoie", 

afirmă liderul sindical. 

El susţine că industria alimentară nu mai poate rezista fără măsuri concrete, iar 

"neîncrederea în reprezentanţii statului, pe care românii o manifestă, alături de celelalte 

probleme, vor crea o criză economică extrem de dură şi greu de suportat de populaţie". 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/pnl/
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• Sindicatul Drumarilor: Lucrările de întreţinere şi reparare a 

drumurilor publice trebuie realizate cu drumarii CNAIR, nu cu firme 

private 

Sindicatul Drumarilor "Elie Radu" solicită ca lucrările de întreţinere şi reparare a 

drumurilor naţionale şi autostrăzilor să fie realizate de propriii angajaţi, în regie proprie, 

nu în baza unor contracte, cu firme private, a căror angajaţi sunt uneori neexperimentaţi. 

"Sperăm că ministrul Transporturilor, domnul Sorin Grindeanu, va soluţiona favorabil 

solicitările sindicatului şi va angaja muncitori, deservenţi de utilaje, respectiv va aloca va 

aloca buget pentru achiziţionarea de utilaje pentru a face în regie proprie lucrările de 

reparaţii suprafeţe degradate (plombări), colmatări, reparaţii ziduri de sprijin, întreţinere 

podeţe, decolmatări şi desfundări şanţuri şi camere de cădere, întreţinerea mijloacelor 

pentru siguranţa circulaţiei, semnalizare rutieră verticală şi orizontală şi a parapetelor 

direcţionali etc. Faţă de investiţii de alta natură, infrastructura rutieră trebuie să 

primească periodic lucrări ce au menirea de a consolida structurile proiectate iniţial (din 

cauza depăşirii duratei de exploatare luată în calcul, cât şi a influenţei agenţilor 

atmosferici)", se arată într-un comunicat al sindicatului "Elie Radu". 

Sindicatul Drumarilor subliniază că lucrările de întreţinere curentă fac obiectul de 

activitate al Companiei Naţionale de Administrare a Infrastructurii Rutiere, iar acestea se 

fac cu muncitori. Numărul muncitorilor de la Districtele de drumuri a scăzut foarte mult 

în ultimii ani, ajungând la 42% din totalul personalului companiei. Acest lucru s-a 

întâmplat în detrimentul drumurilor care nu pot fi întreţinute cu un număr mic de 

muncitori şi fără uneltele şi utilajele necesare. De suferit au inclusiv participanţii la trafic 

care îşi strică maşina pe drumurile din România. 

Spre exemplu, Transfăgărăşanul, care pe sectorul cuprins între Bâlea Lac şi Vidraru are 

patru tunele, 394 de podeţe, peste 30 de poduri şi mai mult de 20.000 de metri de ziduri 

de sprijin, a ajuns să fie întreţinut de opt muncitori, un deservent de utilaj şi doi şefi de 

district, atrag atenţia sindicaliştii. 

"În trecut se făceau toate lucrările de întreţinere în regie proprie, cu propriii salariaţi şi cu 

utilajele din dotare. De asemenea, Districtele erau dotate cu buldoexcavator sau 

încărcător, tractor, cilindru compactor, topitor de bitum, betonieră, iar fiecare judeţ, 

respectiv secţie de drumuri, avea 2-3 staţii pentru prepararea mixturilor 

asfaltice, trusă pentru tratamente asfaltice şi maşină de marcaj.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 15 martie 2022 11 

 

Mai toate acestea au fost externalizate, mai exact predate pe nimic, firmelor desprinse 

din Administraţia Drumurilor, ca mai apoi compania să realizeze că tot mai bine şi mai 

ieftin se execută lucrările în regie proprie. Timid, au început să achiziţioneze utilaje 

specifice lucrărilor de drumuri şi angajaţii CNAIR văd pe ici, pe colo, cum mai apare câte 

un utilaj, dar nu este de ajuns! Este necesar să se stabilească o egalitate între cerinţe şi 

resurse", se spune în document. 

Sindicatul consideră că trebuie făcut un program sustenabil, atât în ceea ce priveşte 

politica de personal, prin angajarea de muncitori la nivelul necesar, cât şi pentru dotarea 

tuturor districtelor cu minimul utilajelor specifice lucrărilor de întreţinere curentă. 

"Este păcat să încheiem contracte de întreţinere cu firme private care au salariaţi 

neexperimentaţi şi să plătim sume mari acestora din bugetul companiei când toate 

aceste activităţi de întreţinere şi reparaţii pot fi făcute cu salariaţii proprii şi cu utilajele 

noastre", susţin sindicaliştii. 

În plus, aceştia semnalează că un motiv în plus pentru a face întreţinerea în regie proprie 

este şi calitatea slaba a lucrărilor executate cu terţi, respectiv sumele exorbitante plătite. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Marcel Ciolacu: A trecut de Camera Deputaților o lege care ajută 

companiile românești în licitațiile publice 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu (PSD), afirmă, luni seară, a trecut de 

Camera Deputaților, cameră decizională, legea prin care se instituie obligativitatea 

criteriului verde la licitații, după model european, ceea ce va oferi un avantaj firmelor 

românești. 

„Concret, această lege inițiată de PSD, va da o șansă în plus firmelor românești de a 

participa cu succes la licitațiile publice ale statului. Astfel, în evaluarea ofertelor la licitații 

vor fi punctate suplimentar companiile capabile să asigure o poluare cât mai mică, ca 

urmare a unui traseu de transport cât mai scurt. Pe scurt: cu cât ești mai aproape cu 

marfa de destinație cu atât ești mai avantajat! 
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Am făcut această lege în urma întâlnirilor cu reprezentanții mediului de afaceri, care mi-

au spus cum în Germania, de exemplu, un producător din Munchen este în mod clar mai 

avantajat la licitație decât unul român pentru că primește punctajul maxim pentru 

”criteriul verde” (adică poluare redusă). 

Asta vom face acum și în România! Companiile românești au nevoie de o susținere 

corectă din partea statului, mai ales în actualul context economic!”, a scris Ciolacu, luni, 

pe Facebook. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Moțiunea împotriva ministrului Justiției, Cătălin Predoiu, a fost 

respinsă 

Camera Deputaților a respins moțiunea simplă inițiată de parlamentarii USR împotriva 

ministrului Justiției. Foștii parteneri de guvernare ai liberalilor cer demisia lui Cătălin 

Predoiu din cauza proiectului de lege prin care secția specială pentru magistrați este 

desființată, dar DNA este scos complet din anchetele care îi privesc pe judecătorii 

corupți. 

Moțiunea împotriva ministrului Justiției a fost respinsă 

Ministrul Justiției susține că legea care a intrat în vigoare azi respectă recomandările din 

MCV, iar acuzațiile sunt pură propagandă. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• UPDATE Amendamentul care i-ar amnistia pe plagiatori a primit vot 

pozitiv în ședința de luni a Comisiei de Învățământ a Camerei 

Deputaților. USR a încercat întoarcerea la Comisie, dar propunerea a 

fost respinsă / Pălărie: Dacă trece de plen, vom sesiza CCR 

Al doilea amendament-surpriză care i-ar amnistia pe plagiatori, după cum a avertizat 

USR, a trecut, luni, de Comisia de Învățământ a Camerei Deputaților, cu 11 

voturi pentru și 6 împotrivă.  
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Mai exact, USR a atras atenția că, într-un proiect de lege despre cu totul altceva, 

deputatul PSD Adrian Solomon a introdus săptămâna trecută, la Comisia de Muncă, un 

amendament care „amnistiază plagiatorii de dinainte de 2011” și care face din asta „o 

urgenţă”, adică în termen de trei zile de la publicarea în Monitorul Oficial. Senatorul 

Ștefan Pălărie a precizat pentru Edupedu.ro că, mai departe, USR va cere reîntoarcerea la 

comisie, iar dacă amendamentul trece totuși de plenul Camerei, care este final, atunci 

USR va sesiza Curtea Constituțională. La ședința de la Comisia de Învățământ de luni, 

care a avut loc la ora 13:30, transmisia în direct din sală a avut întreruperi multiple și 

probleme de sunet. 

UPDATE Cererea USR de retrimitere înapoi la Comisie a fost respinsă, iar proiectul de 

lege cu amendamentul propus de Adrian Solomon va intra în plen luni după-amiază, 

potrivit lui Ștefan Pălărie. 

Senatorul PSD care a inițiat amendamentul, Adrian Solomon, a declarat la începutul 

ședinței că „Nimic nu prescrie dreptul de proprietate intelectuală, dar orice în țara asta 

are limită, iar vendetele politice pe metode securistice ar trebui să nu se întâmple și în 

mediul academic unde probabil fiecare a trecut printr-un examen cât se poate de 

riguros pentru a obține o diplomă. Nu facem decât să oprim acest tăvălug care încalcă 

constituția”. 

Contactat de Edupedu.ro, senatorul Ștefan Pălărie a declarat că „după acest vot rușinos 

dat de către 11 membri ai Comisiei de Educație, votând un amendament care nu are nici 

o legătură cu proiectul de lege, va urma votul în plenul Camerei Deputaților. Colegii 

noștri vor cere reîntoarcerea la comisie pe același principiu. Dacă totuși acest 

amendament va primi voturile majorității din plen, grupul USR va face sesizare CCR 

invocând încălcarea principiului de bicameralism”. 

Întrebat de ce a apărut pentru a doua oară un astfel de amendament depus într-un 

proiect de lege despre cu totul altceva, Pălărie a răspuns: „Este simplu: sesizările deja 

realizate la CNATDCU în această perioadă (inclusiv sesizarea împotriva lucrării domnului 

premier Ciucă) dar și cu plagiatele politicienilor din aceste două partide preocupă 

decidenții din aceste două partide (PSD și PNL) mai mult decât numeroasele crize 

suprapuse pe care le traversează România. Dimpotrivă, cred că acești politicieni profită 

de perioada aceasta pentru ca sub zmotul făcut de aceste crize, pentru a forța albirea 

acestor plagiate.”  
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Amintim că un nou amendament care încearcă să-i scape pe plagiatorii care au obținut 

titlul de doctor înainte de 2011 a apărut într-un proiect de lege din Parlament, semnalat 

de USR. Este pentru a doua oară în ultimele zile când o încercare de a-i proteja pe 

plagiatorii cu doctorate obținute înainte de 2011 se concretizează într-un amendat la un 

proiect de modificare a Legii Educației, a precizat formațiunea politică. Concret, de 

această dată în PLx 95/2020, un proiect de lege pentru adoptarea unei ordonanţe de 

urgenţă de la începutul anului 2020, au apărut într-o şedinţă a Comisiei pentru Muncă 

două amendamente fără nicio legătură cu obiectul ordonanţei, spune USR. 

Unul dintre amendamente amnistiază plagiatorii de dinainte de 2011, iar al doilea 

amendament face din asta o urgenţă: în termen de trei zile de la publicarea în Monitorul 

Oficial, acuză USR. Modificările au fost aduse de deputatul PSD Adrian Solomon, 

cunoscut pentru scandalul făcut într-o șaormerie din Centrul Vechi. 

Ce spune amendamentul adus de Adrian Solomon (PSD): 

„La articolul 170, după alineatul (1) se introduce un nou alineat, alin. (1.1), u următorul 

curpins: Măsura prevăzută la alin, (1) lit.b) se aplică doar pentru titlurile elaborate și 

acordate în baza standardelor de calitate și etică profesională stabilite în actele 

normative emise pentru punerea în aplicare a prezentei legi” 

La motivare, Adrian Solomon a scris: „Aplicarea fără echivoc a principiului 

neretroactivității legii, reglementat de Constituție prin art.15 alin (1) și (2) care consacră 

faptul că legea dispune numai pentru viitor. 

„(1) Cetățenii beneficiază de drepturile și de libertățile consacrate prin Constituție și prin 

alte legi și au obligațiile prevăzute de acestea. 

(2) Legea dispune numai pentru viitor, cu excepția legii penale sau contravenționale mai 

favorabile”. 

 Ce prevede în prezent articolul din Legea educației vizat de această completare: 

Art. 170 – (1) În cazul nerespectării standardelor de calitate sau de etică profesională, 

Ministerul Educaţiei,Cercetării, Tineretului şi Sportului, pe baza unor rapoarte externe de 

evaluare, întocmite, după caz, de CNATDCU, de CNCS, de Consiliul de etică şi 

management universitar sau de Consiliul Naţional de Etică a Cercetării Ştiinţifice,  

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 15 martie 2022 15 

 

Dezvoltării Tehnologice şi Inovării, poate lua următoarele măsuri, alternativ sau simultan: 

a) retragerea calităţii de conducător de doctorat; 

b) retragerea titlului de doctor; 

Cu o oră înainte de începerea ședinței de luni, senatorul Ștefan Pălărie a postat pe 

Facebook: 

„Insistența cu care plagiatorii își apără doctoratele furate ar fi demnă de o cauză mai 

bună. Atâta energie, atâtea strategii, atâta disponibilitate de a-și sacrifica toate cozile de 

topor pe care le au în Parlament. Doar pentru a-și salva reciproc pielea.Metoda calului 

troian sau „băgăm amendamente” pe ascuns, în legi care nu au nici o legătură cu 

subiectul, revine. Încă un amendament „fantomă” a fost descoperit într-o inițiativă 

legislativă, de data asta avansat de un deputat PSD, domnul Adrian Solomon. Și mai 

șocant este că amendamentul este 100% identic cu cel descoperit acum o săptămână, 

cel introdus de deputatul Manea, de la Partida Romilor. 

Un mic copy-paste bine plasat (nu-i așa?) pentru plagiatorii copy-paste. Nu au nici un fel 

de rușine, pur și simplu. Scopul e același: să îi scape pe cei care au obținut doctorate 

prin plagiat înainte de 2011.V-am zis de atunci că este suspect că au retrimis rapid legea 

din plen, încercând să acopere ceva și că probabil, undeva, este o altă șmecherie. Acum 

vedem de ce: aveau pregătit un „back-up plan”, o soluție de avarie, crezând că ne 

relaxăm și nu mai suntem cu ochii pe ei. Ghinion.PS. Infamul amendament fantomă – 

pentru cei care au curiozitatea:„Sancțiunea retragerii titlului de doctor prevăzută la alin. 

(1) lit. b) se aplică pentru titlurile de doctor elaborate și acordate în baza standardelor de 

calitate și etică profesională stabilite în actele normative emise pentru punerea în 

aplicare a Legii educației naționale nr. 1/2011”.” 

Comunicatul integral al USR în care sesiza public a doua încercare de amnistiere a 

plagiatorilor 

„Ascunși în mod cinic după paravanul războiului din Ucraina, războinicii din armata 

plagiatorilor duc și ei lupta lor de a-și salva generalii doctori în copy-paste, prin tertipuri 

legislative. 

„Nu au trecut șapte zile de când deputatul Manea a încercat o fumigenă prin inserarea 

unor amendamente fără nicio legătură cu întregul unei propuneri legislative.  
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Protectorii plagiatorilor recidivează rapid: o tentativă similară de furt legislativ bazat pe 

speranța de neatenție apare și la deputatul Solomon, de la PSD, care inserează în OUG-

uri neutre amendamente menite să îi scape pe doctorii plagiatori de brațul legii.”, 

declară Irineu Darău, senator USR PLUS. 

„Insistența pentru amnistie este revoltătoare și ridică întrebarea firească: cine sunt acei 

doctori care au obținut doctoratul înainte de anul 2011 și cărora le este atât de teamă 

de consecințele legii, încât caută cu disperare să o schimbe, prin subterfugii 

săptămânale?”, potrivit lui Andrei Miftode, deputat USR PLUS. 

Concret, în PLx 95/2020 – un proiect de lege pentru adoptarea unei ordonanţe de 

urgenţă de la începutul anului 2020 – au apărut într-o şedinţă a Comisiei pentru Muncă 

două amendamente fără legătură cu obiectul ordonanţei: unul care amnistiază 

plagiatorii de dinainte de 2011, al doilea care face din asta o urgenţă, în termen de trei 

zile de la publicarea în Monitorul Oficial.  

Ordonanţa nu are la origine nicio legătură cu titlurile ştiinţifice, ci doar aducea Legea 

Educaţiei în acord cu decizii ale CCR prin prevederea ca, în învăţământ, femeile să poată 

ieşi la pensie, dacă îşi doresc, la aceeaşi vârstă standard cu bărbaţii. 

Între aceste articole, deputatul PSD Adrian Solomon a infiltrat un amendament prin care 

sancţiunea retragerii titlului de doctor nu se mai aplică celor care au obţinut acest titlu 

după alte norme decât cele realizate în baza legii din 2011. 

Luni, legea va fi dezbătută şi în Comisia pentru Învăţământ. E nevoie de atenție maximă 

din partea societății civile și a parlamentarilor cu coloană vertebrală. De data aceasta, 

Camera Deputaților este cameră decizională, așa că românii riscă să vadă legea votată în 

plen, chiar luni (deși încă nu este oficial pe ordinea de zi), și să asiste deci la amnistia 

plagiatorilor cu state vechi. ” 

Deputatul Cătălin Manea a depus un amendament similar pe care l-a și retras între timp 

Prima încercare de acest fel a fost a deputatului Cătălin Zamfir Manea de la minorități, 

care și-a retras între timp amendamentul adus de el pe tema retragerii titlurilor de 

doctor. Mai exact, USR a sesizat pe 7 martie că un amendament ar fi fost introdus în 

mod fraudulos într-un raport final al Comisiei de Învățământ care viza o lege discutată 

anterior, despre un cu totul alt subiect, privind „educația copiilor defavorizați”.   
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Scopul introducerii acestui amendament este acela de a-i „amnistia” pe plagiatorii cu 

doctorate, potrivit celor din Opoziție. Reprezentanții USR au spus și atunci că 

amendamentul l-ar viza pe premierul Ciucă și pe alți demnitari plagiatori, și că în cadrul 

dezbterii inițiale privind aproiect de lege în ansamblul său, acest amendament nu a fost 

deloc adus în discuție. 

Pe 8 martie, Cătălin Zamfir Manea, reprezentant al Romilor în Camera Deputatților, a 

declarat pentru Edupedu.ro că a retras amendamentul pentru că „fost interpretat 

eronat”. 

Întrebat de ce a propus un amendament despre retargerea titlurilor de doctor într-un 

proiect de lege despre mediatorii școlari și copiii din comunitățile dezavantajate, Manea 

a răspuns că „nu este nimic în neregulă” cu asta. 

De ce nu a fost dezbătut amendamentul separat și votat, așa cum spune procedura? 

Manea a răspuns: „există două proceduri, adică există posibilitatea să dezbați fiecare 

amendament sau să fie depus un raport de adoptare sau de respingere cu toate 

amendamentele formulate”. El susține că a depus amendamentul în scris pe 1 martie și 

că putea fi văzut pe ecranul pe care era afișat proiectul de lege în timpul ședinței. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

• Incitarea la violență, ură sau discriminare, inclusiv pe criteriul 

apartenenței politice, introdusă în Codul Penal 

Camera Deputaților a aprobat, luni, o modificare a Codului Penal, prin care se 

incriminează incitarea la violență, ură sau discriminare. Pedeapsa prevăzută este 

închisoare de la 6 luni la 3 ani sau amendă. 

Între circumstanțe este introdusă și apartenenența politică, o prevedere similară fiind în 

fostul Cod Penal. 

Pentru modificare au votat parlamentarii din arcul puterii, USR și AUR fiind împotrivă. 

Astfel potrivit noii reglementări, infracțiunea de incitare la violență, ură sau discriminare 

reprezintă:  
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Incitarea publicului, prin orice mijloace, la violență, ură sau discriminare împotriva unei 

categorii de persoane sau împotriva unei persoane pe motiv că face parte dintr-o 

anumită categorie de persoane definită pe criterii de rasă, naţionalitate, etnie, limbă, 

religie, gen, orientare sexuală, opinie ori apartenenţă politică, avere, origine socială, 

vârstă, dizabilitate, boală cronică necontagioasă sau infecţie HIV/SIDA considerate de 

făptuitor drept cauze ale inferiorităţii unei persoane în raport cu celelalte se pedepseşte 

cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau cu amendă. 

Modificarea a fost operată ca transpunere în legislație a Deciziei cadru 2008/913/JAI 

privind combaterea anumitor forme şi expresii ale rasismului şi xenofobiei prin 

intermediul dreptului penal. 

Prima formă a legii a picat la Curtea Constituțională. 

Camera Deputaților este cameră decizională. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Proiect de lege controversat cu impact asupra mediului, votat de 

Senat / Senatorul PSD Daniel Zamfir: „E mult mai important curentul 

electric decât cuibul unei păsărele” 

Senatul a adoptat luni un proiect de lege contestat de mai multe organizații de mediu, 

care ar permite finalizarea unor hidrocentrale la care lucrările au fost sistate. „Astăzi este 

mult mai important curentul elecric decât cuibul unei păsărele. (...) Cu toată dragostea 

pentru păsărele, că eu însumi dau de mâncare la păsărele", a fost argumentul 

senatorului PSD Daniel Zamfir, unul dintre inițiatorii legii. 

De altfel, Daniel Zamfir a anunțat, pe Facebook, că proiectul de lege a trecut de Senat, 

cu 86 de voturi pentru și 24 împotrivă. 

„Astăzi, în Senat, s-a mai probat încă o dată că pluseristii susțîn interese contrare 

României. 

Cum poți să te opui, sigur, alături de unele ONG-uri cu finanțări obscure, că să 

producem aici, în România, energie electrică ieftină? Tocmai acum, în plină criză 

energetică și cu război la granițe???  
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Cum să te opui să se continue construcția unor hidrocentrale care sunt deja executate în 

proporție de peste 90%, energie nepoluanta, în condițiile în care construcția de noi 

capacități de producere a energiei electrice e obiectiv de interes strategic național?Cum 

să argumentezi că afectăm prețiosul peștișor-lostriță- care e dispărut din răul Jiu, și nu 

numai, de mai bine de 50 de ani sau că afectăm cuiburile a 140 de speci de păsărele?", a 

scris pe Facebook Daniel Zamfir. 

Unul dintre argumentele sale, la dezbaterile din Senat a fost: „Astăzi este mult mai 

important curentul elecric decât cuibul unei păsărele. (...) Cu toată dragostea pentru 

păsărele, că eu însumi dau de mâncare la păsărele". 

Ce prevede proiectul și de ce este contestat de către organizații de mediu 

Proiectul de lege propune modificarea limitelor ariilor protejate în zonele unde există 

proiecte hidroenergetice în construcție, aprobate înainte ca zonele respective să fie 

declarate protejate. Mai exact, PSD vrea să finalizeze trei hidrocentrale unde lucrările au 

fost sistate în urmă cu mai mulți ani pentru a proteja mediul. 

Social-democrații susțin că, prin finalizarea celor trei hidrocentrale, s-ar putea produce 

energie pentru 300.000 de gospodării. 

Proiectul de lege este contestat puternic de către organizații de mediu Bankwatch, 

Agent Green și WWF, care spun că actul normativ ar duce la betonarea ultimelor râuri 

sălbatice din România, prin desființarea sau mutarea limitelor unor arii protejate, „pentru 

a face loc unor hidroentrale ineficiente". 

„Profitând de criza energetică creată de războiul din Ucraina, câțiva parlamentari doresc 

să justifice cheltuirea ilegală a unor sume importante de bani și se grăbesc să treacă prin 

Senat o lege cu dedicație pentru proiecte hidroenergetice de mici dimensiuni, care ar 

distruge complet două parcuri naționale și mai multe corpuri de apă”, preciza Cătălina 

Rădulescu, avocata organizațiilor de mediu. 

Organizațiile atrag atenția că modificările legislative contravin Directivei Habitate 

transpusă în legislația națională prin OUG 57/2007 și Directivei privind evaluarea de 

mediu, transpusă prin Legea 292/2018. 

Conform acestora, doar proiectele care vizează sănătatea sau siguranța publică pot fi 

exceptate de la aplicare, sau dacă obțin avizul Comisiei Europene.  
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Proiectele hidroenergetice vizate de această lege nu au fost transmise Comisiei, spun 

reprezentații ONG-urilor. 

„Impact negativ de mediu și aport energetic mic" 

Hidrocentralele Bumbești-Livezeni și Răstolița sunt două dintre proiectele pentru care 

este propusă legea. Acestea se află pe teritoriul Parcului Național Defileul Jiului, 

respectiv Parcului Național Călimani și Defileul Mureșului Superior. 

Pornirea hidrocentralelor ar diminua drastic debitele râurilor, fapt care va afecta întreaga 

biodiversitate și în mod direct speciile de vidră și populațiile de pești precum zglăvoaca 

și lostrița, o specie pe cale de dispariție, atrag atenția organizațiile de mediu. 

„În realitate, cele două hidrocentrale în discuție ar avea o contribuție de maximum 0,6% 

la producția de electricitate din sistemul energetic național și ar diminua debitul râurilor 

afectate. Producția maximă s-ar înregistra numai condițiile unor debite ale râurilor din 

anii ‘80, condiții inexistente astăzi din cauza schimbărilor climatice. 

Aceeași cantitate de electricitate ar putea fi produsă în parcuri fotovoltaice cu o 

capacitate instalată de aproximativ 180 MW, pe numeroasele terenuri degradate din 

sudul țării sau acoperișurile caselor, fără a afecta mediul” a spus Ioana Ciută, președinta 

Bankwatch România. 

Potrivit surselor citate, investițiile aduse în discuție au fost făcute cu încălcarea legilor de 

mediu mai sus amintite, fapt pentru care hidrocentralei de pe Jiu i-a fost anulată 

definitiv în 2017 autorizația de construire, iar hidrocentrala Răstolița deține un acord de 

mediu emis în anul 1990 (format din două pagini), care nu include nicio măsură de 

protecție a mediului. Odată cu declararea zonelor ca Parc Național și înfiinţarea reţelei 

Natura 2000 procedurile de mediu ar fi trebuit revizuite. 

„Este evident că această lege este redactată special pentru a legitima construirea 

hidrocentralelor declarate ilegale. 

Însă pornirea lor ar avea un impact ireversibil asupra biodiversității, indiferent de cum 

arată textul legii. În România este o mare problemă cu hidrocentralele mici construite în 

zonele montane, care seacă pe porțiuni importante cursul râurilor” a spus Gabriel Păun, 

președintele Agent Green. 

(Sursa: hotnews.ro)  
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• Deputaţii au dat vot favorabil reorganizării Agenţiei Naţionale a 

Medicamentului şi Dispozitivelor Medicale 

Deputaţii au dat vot favorabil, luni, în plen, proiectului de lege privind aprobarea 

Ordonanţei Guvernului nr.17/2021 pentru modificarea şi completarea Legii nr.134/2019 

privind reorganizarea Agenţiei Naţionale a Medicamentului şi a Dispozitivelor Medicale, 

precum şi pentru modificarea unor acte normative. 

S-au înregistrat 164 de voturi "pentru", 14 "împotrivă" şi 103 abţineri. 

Intervenţiile legislative vizează completarea domeniului de activitate al ANMDM cu 

autorizarea investigaţiilor clinice pentru dispozitive medicale, evaluarea performanţei 

pentru dispozitive medicale de diagnostic in vitro, autorizarea studiilor clinice pentru 

medicamentele de uz uman şi monitorizarea siguranţei medicamentelor de uz uman 

prin activitatea de farmacovigilenţă, precum şi clarificarea unor aspecte privind structura 

organizatorică. 

Proiectul de lege a fost aprobat de Senat, Camera Deputaţilor fiind for legislativ 

decizional. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ministrul Muncii: 223 de refugiaţi ucraineni au fost angajaţi, până 

acum, în România 

Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat luni că, până în prezent, au fost angajate în 

România 223 de persoane refugiate din Ucraina, în producţie şi în servicii, relatează 

Agerpres. 

Întrebat, la Palatul Parlamentului, câte persoane refugiate din Ucraina au fost angajate în 

România până în prezent, ministrul Muncii a răspuns: „223 de persoane. 48 de persoane 

prin ANOFM, restul de persoane prin relaţia directă angajator – angajat, dar cu 

înregistrarea contractului de muncă la inspectoratele teritoriale de muncă”. 

El a precizat că cetăţenii ucraineni au fost angajaţi în domeniile „producţiei şi în servicii”. 

(Sursa: Agerpres)  
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• România susţine adoptarea unor noi sancţiuni asupra Rusiei, a 

precizat președintele Klaus Iohannis 

Preşedintele Klaus Iohannis a precizat că România susține adoptarea unor noi sancţiuni 

care să menţină o presiune ridicată asupra Federaţiei Ruse, a informat Administraţia 

Prezidenţială. Declarația a fost făcută în timpul convorbirii cu ministrul Afacerilor Externe 

şi Cooperării Internaţionale al Italiei, Luigi Di Maio, pe care l-a primit la Palatul Cotroceni. 

"Relaţiile politico-diplomatice româno - italiene se situează la un nivel excelent, iar cele 

două ţări acţionează ca parteneri privilegiaţi, pe baza puternicelor legături istorice, 

culturale şi, de asemenea, prin legăturile profunde create de comunitatea românească 

din Italia şi cea italiană din România", se arată în comunicat. 

Preşedintele Klaus Iohannis a prezentat eforturile României de a ajuta Ucraina prin 

centrul umanitar de la Suceava şi a salutat implicarea Italiei în operaţionalizarea acestui 

hub logistic. 

Klaus Iohannis a mai subliniat că acest hub umanitar va fi utilizat şi pentru a sprijini 

Republica Moldova, confruntată cu un număr crescut de refugiaţi. 

Președintele român a apreciat faptul că ministrul italian de Externe va merge la Chişinău, 

pentru a discuta cu autorităţile de acolo despre cele mai bune căi de cooperare pentru 

gestionarea numărului mare de refugiaţi ucraineni. 

Klaus Iohannis a abordat şi subiectul securităţii energetice, inclusiv în contextul 

discuţiilor la nivel european, precizând că Uniunea Europeană trebuie să îşi diversifice 

sursele de aprovizionare, cu deschidere spre ţări ca Azerbaidjan, Qatar sau Egipt, şi să 

accelereze interconectările între statele membre şi dezvoltarea infrastructurii energetice. 

Președintele a precizat că este importantă accelerarea investiţiilor în surse regenerabile 

şi în sectorul energiei nucleare civile, dar şi utilizarea gazului ca sursă de tranziţie, în 

vederea creşterii independenţei energetice la nivelul Uniunii. 

În planul relaţiilor economice bilaterale, Klaus Iohannis a încurajat firmele italiene să 

investească în continuare în România. 
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Ministrul de Externe al Italiei, Luigi Di Maio, a evidenţiat relaţiile solide existente între 

cele două ţări şi a apreciat modul în care România gestionează această situaţie dificilă, 

mulţumind ţării noastre pentru solidaritatea şi sprijinul arătate tuturor celor refugiaţi din 

calea conflictului militar din Ucraina. 

Oficialul italian a subliniat importanţa unităţii la nivel european referitor la acţiunile de 

sancţionare severă a Rusiei, dar şi de sprijin pentru Ucraina, precum şi importanţa 

continuării eforturilor de a consolida proiectul european în diverse domenii, inclusiv în 

cel al energiei, pentru a asigura securitatea energetică a UE. 

Luigi Di Maio a exprimat întreaga disponibilitate a ţării sale de a sprijini eforturile 

umanitare atât în Ucraina, cât şi ale statelor din vecinătatea Ucrainei. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Constanţa: Ministrul Dîncu se întâlneşte cu omologul său belgian la 

Baza militară de la Mihail Kogălniceanu 

Ministrul belgian al Apărării, Ludivine Dedonder, se află marţi în România. 

Cu această ocazie, Ludivine Dedonder se întâlneşte cu ministrul Vasile Dîncu la Baza 57 

Aeriană de la Mihail Kogălniceanu. 

Pe 7 martie, elemente ale detaşamentului belgian, parte din Forţa de Răspuns NATO 

(NRF) activată de Consiliul Nord-Atlantic pe 25 februarie, au ajuns în România, prin 

punctul de frontieră Nădlac din judeţul Arad. Potrivit MApN, convoiul militar s-a alăturat 

detaşamentului francez al Forţei de Răspuns a NATO, aflat deja în Baza 57 Aeriană 

Mihail Kogălniceanu. 

NATO a activat planurile de apărare în vederea consolidării comenzii şi controlului 

forţelor aliate şi pentru a facilita reacţia rapidă a capabilităţilor militare de-a lungul 

graniţelor aliaţilor. 

În total, 500 de militari francezi şi 300 belgieni, parte a componentei terestre a Forţei de 

Răspuns a NATO, se vor alătura militarilor români în cadrul măsurilor dispuse pentru 

consolidarea Flancului estic al Alianţei. 

(Sursa: Agerpres)  
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• Preşedintele Bulgariei - marţi, în vizită de lucru la Bucureşti 

Preşedintele Bulgariei, Rumen Radev, efectuează marţi o vizită de lucru în România. 

El va fi primit, în cursul după-amiezii, la Palatul Cotroceni, de preşedintele Klaus 

Iohannis. 

Cei doi oficiali au programate convorbiri tete-a-tete şi convorbiri oficiale, la finalul 

cărora vor susţine declaraţii de presă comune. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• UE a adoptat al patrulea pachet de sancțiuni împotriva Rusiei, prin 

care interzice investițiile în sectorul energetic rusesc, inclusiv în 

companiile Gazprom sau Rosneft. Potrivit Reuters, Uniunea nu 

suspendă și importurile de petrol și gaze din țară. 

Președinția franceză a Consiliului Uniunii Europene a anunțat adoptarea pachetului de 

sancțiuni anunțate vinerea trecută de către Ursula von der Leyen. Ele vor intra în vigoare 

după publicarea în Jurnalul Oficial al UE. 

În această după-amiază, un oficial european citat în anonimat de Reuters a declarat că 

sunt vizate și investițiile în companiile Gazprom (cel mai mare producător de gaze din 

lume), Rosneft (cel mai mare producător rusesc de petrol) sau Transneft (gestionarul 

sistemelor de conducte din Rusia). 

Sursa a comentat că nu va fi oprită și aprovizionarea de la aceste companii, pe fondul 

temerilor legate de evoluția prețurilor de petrol în UE. Spre comparație, SUA au interzis 

săptămâna trecută toate importurile de petrol rusesc, dar nu importau o cantitate 

semnificativă. 

Ursula von der Leyen a mai spus vineri că Federației Ruse îi va fi retras statutul de 

”națiune favorizată” și astfel va pierde toate beneficiile comerciale. De asemenea, nu va 

mai putea livra blocului comunitar oțel sau fier și nici să aducă în țară bunuri de lux. Alți 

15 oligarhi ruși, în frunte cu Roman Abramovici (proprietarul Chelsea Londra) vor avea 

averile înghețate. 

(Sursa: biziday.ro)  
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• A patra rundă de negocieri Ucraina-Rusia a ”luat o pauză tehnică” 

până marți - negociator ucrainean 

Negociatorul ucrainean, Mykhailo Podoliak, a scris pe Twitter că a fost luată o „pauză 

tehnică” în discuțiile dintre Ucraina și Rusia până marți, relatează CNN. 

„Pentru muncă suplimentară în subgrupurile de lucru și clarificarea definițiilor 

individuale. Negocierile continuă”, a spus Podoliak pe Twitter. 

Astăzi, președintele ucrainean Volodimir Zelenski a descris aceste negocieri drept 

„discuții dificile”. 

„Discuțiile dificile continuă. Toată lumea așteaptă vești. În această seară vom aștepta 

concluziile”, a transmis președintele Volodimir Zelenski într-un mesaj video postat în 

timpul celei de-a patra runde de negocieri între delegațiile Rusiei și Ucrainei, potrivit 

CNN. 

Podoliak a spus că a patra sesiune a avut loc virtual, nu în persoană, cu echipa de 

negocieri ucrainene la Kiev. 

Un negociator rus a apreciat duminica aceasta că, în general, discuţiile progresează. 

„Dacă comparăm poziţia celor două delegaţii între începutul negocierilor şi acum, atunci 

vedem progrese semnificative”, a spus Leonid Sluţki, un deputat care făcea parte din 

delegaţia rusă care s-a întâlnit recent cu negociatorii ucraineni în Belarus. 

„Aşteptarea mea personală este ca acest progres va duce foarte curând la o poziţie 

comună între cele două delegaţii şi la semnarea unor documente”, a adăugat el, citat de 

agenţiile ruse de presă. 

Joi, miniştrii de externe rus, Serghei Lavrov, şi ucrainean, Dmitro Kuleba, au părăsit 

discuţiile din Turcia fără a anunţa progrese tangibile, dar au afirmat că cele două ţări 

sunt dispuse să continue dialogul în ciuda divergenţelor. 

Duminică, negociatorul ucrainean Mihailo Podoliak a repetat pe Twitter că Moscova a 

încetat să mai lanseze „ultimatumuri” Kievului şi a început „să asculte cu atenţie” 

propunerile ucrainene. 

(Sursa: hotnews.ro)  


